

Núm. acta: 2/17
Dia: 04.12.2017
Inici: 09.00 h
Acabament: 10.15h
Lloc: Portal de la Vall
Assistents: Hble. Sr. Marc PONS MARTELL, cònsol menor d'Andorra la Vella, actuant en qualitat de President de torn de la Comissió de Gestió
Hble. Sr. JORDI TORRES ARAUZ, cònsol major d'Encamp
Hble. Sra. TRINITAT MARIN GONZALEZ, cònsol major d'Escaldes-Engordany
Hble. Sr. JOAN VISA TOR, conseller actuant en representació de Sant Julià de Lòria
M. I. Sra. OLGA GELABERT FÀBREGA, ministra de Cultura, Joventut i Esports
Sr. CARLES IRIARTE FRAGA i Sr. VICTOR AGUADO, representants de les associacions dedicades a la protecció de la natura
Sr. JEAN MICHEL ARMENGOL secretari general de la CNAU
Sra. SUSANNA SIMON TORRALBA, directora del Pla de gestió de la vall del Madriu-Perafita-Claror
Sr. JORDI PUY SEGURA, secretari de torn de la Comissió de Gestió

Els temes tractats en aquesta reunió han estat:

1) Lectura i aprovació, si s'escau, de l'acta anterior 1/17, del 16 de maig del 2017:

En no haver-hi cap esmena, s'aprova l'acta 1/17, del 16 de maig del 2017.

2) Proposta pressupost 2018:

La Directora explica que s'augmentarà en 5.000 euros l'aportació per part de cada comú, assolint un pressupost global de 140.500€. Així mateix dona els detalls corresponents en relació amb la documentació lliurada.

3) Pla de conservació- Bloc 1:

La Directora dona les explicacions sol·licitades en relació amb el document lliurat inicialment als assistents, i explica que s'han recollit les suggerències efectuades pels membres del Consell Assessor durant aquest procés de consulta.

4) Agermanament Paisatge Cultural Causses-et-Cevennes:

La Directora lliura un informe on es descriuen els aspectes més rellevants en relació amb l'agermanament amb dit paisatge cultural, i explica els avantatges que aquest agermanament suposaria per la Vall, especialment en relació amb els intercanvis amb l'escola de la pedra seca, la gestió turística compartida, l'intercanvi d'estudiants i l'intercanvi entre representants de la societat civil d'ambdós "paisatges", entre altres. Tots els membres s'hi mostren favorables.

5) Treball de recull de la memòria històrica de la Vall:

La Directora explica les línies bàsiques del projecte, indicant que es troba en procés d'elaboració la fase d'entrevistes i de fotografies, les quals passaran a formar part de l'arxiu etnogràfic de Govern.

6) Senyalització interpretativa i de les entrades a la VMPC:

Es lliura als assistents la documentació amb la proposta de senyalització interpretativa derivada del concurs que s'ha licitat.

El Sr. Iriarte sol·licita saber si hi haurà alguna entrada prioritària respecte a les actuals, per tal de poder tenir dades del nombre de visitants i no superar la capacitat de càrrega de la Vall. La

Directora explica que no s'ha prioritzat cap de les entrades existents de manera que es diversifiquin les entades i per conseqüent l'afluència de manera natural. Així, es senyalitzaran les 9 entrades principals (punts d'entrada per algun GR, o bé amb aparcaments i/o altres facilitats d'accés), que ja dirigeixen de forma natural la major part dels visitants. La xarxa de comptadors existents, que es preveu anar ampliant a mesura que el pressupost ho permeti, permeten tenir el control del nombre de persones que accedeixen a la Vall.

El Sr. Armengol sol·licita que hi figuri en cada senyal el fet que es tracta de patrimoni mundial de la UNESCO, cosa que és acceptada per la resta de membres.

El Sr. Iriarte fa una reflexió sobre la durabilitat i resistència del material de les senyals, i demana que s'estudii la possibilitat de canviar els materials per d'altres visualment similars però més resistents a la intempèrie i als actes vandàlics. La Directora trametrà aquesta preocupació als adjudicataris dels concurs.

7) Balanç activitats estiu 2017:

Es reparteix el document relatiu al Balanç de les activitats realitzades així com les conclusions derivades de les mateixes. S'informa que el taller d'etnobotànica té llista d'espera i per tant es seguirà fent i, per contra, les visites guiades de pagament no han tingut l'èxit esperat, per segon any consecutiu, a diferència de les gratuïtes, en algunes de les quals s'han esgotat les places disponibles.

8) Precs i preguntes:

La Directora explica que s'està treballant en l'organització, per a l'any 2019, del Camp Internacional per a joves a la Vall del Madriu-Perafita-Claror, que ja s'havia realitzat l'any 2007.

El Sr. Iriarte presenta el Sr. Victor Aguado com al seu substitut al Consell Assessor de la VMPC. Excepcionalment i per permetre la transició, han assistits ambdós a la reunió d'avui.

El Sr. Iriarte sol·licita saber si s'ha treballat amb algun tipus de protecció ambiental de la Vall, que en complementi la protecció cultural existent, a través de la creació d'un parc natural i/o la creació d'un tipus de reserva especial de caça, permesa exclusivament amb mètodes tradicionals.

La Directora explica que s'està a l'espera de conèixer el projecte de llei del patrimoni natural que consta que Govern està treballant.

El Sr. Iriarte sol·licita conèixer les competències dels ecoguardes i manifesta la seva preocupació en relació amb aquesta matèria, tot insistint que si es crea una figura amb competències suficients que minimitzi els actes incívics a la Vall tindran el seu suport. La Directora pren nota d'aquesta preocupació i explica que s'està treballant en l'ordinació reguladora de la VMPC, que tracta aquests aspectes.

L'Hble. Sra. Trini Marin informa que s'està treballant amb la finalització dels dipòsits a la Plana i que s'ha contactat amb el propietari d'un terreny per poder habilitar un aparcament en aquell indret, per tal de facilitar-hi l'accés.

Sense cap altre tema a tractar, s'aixeca la sessió.


P.O. de la Comissió de Gestió
El Secretari de torn
JORDI PUY SEGURA


Vist i plau
El President de torn
Marc PONS MARTELL